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Příjezd 
Stáž ve Valencii mi byla potvrzena v půlce dubna, kdy mi přišel uvítací mail od místní LEO. 
Hned poté jsem si koupila letenku Praha-Valencie, která se Smart Wings stála cca 3 000kč. 
Zpáteční letenku jsem si pak koupila za 2 500kč, Barcelona-Vídeň. Pojištění jsem si zařídila 
přes ISIC. Jinak po mě žádné jiné dokumenty požadovány nebyly. 
Po příletu na mě na letišti čekala moje kontaktní osoba, se kterou jsem byla v kontaktu přes 
facebook už asi dva týdny před příletem a která mě autem zavezla až k bytu, kde jsem 
bydlela. Na facebooku jsme už od dubna měli i společnou skupinu pro všechny exchange 
studenty, kde nám postupně byly sdělovány různé informace před příletem.  
 

Ubytování  
Všichni studenti byli ubytovaní v pěti bytech, které byly všechny blízko sebe a taky blízko do 
místní kliniky (pěšky asi 20minut). Mně ale byla přidělena stáž spolu se španělskými 
studenty, která byla ve velké nemocnici La Fe až na druhé straně města, takže jsem musela 
využívat místní autobus, kterým mi cesta trvala cca 40minut. 
Bydlela jsem ve velkém bytě s dalšími čtyřmi studentkami. Tři z nich měly svůj pokoj a já 
jsem byla v pokoji s další českou studentkou, se kterou jsem se poznala až na místě, ale už 
předtím jsme se domluvily, že budeme na bytě spolu.  
Byt byl moc pěkný a plně vybavený, měl dvě koupelny, velký obývák, kuchyň a dokonce 
terasu, ale neměl klimatizaci, takže tam občas bylo dost vedro. Problém byl akorát v tom, že 
pro pět lidí jsme měly jen tři klíče, takže jsme se musely různě domlouvat na příchod domů.  
Co nám hlavně ze začátku hodně vadilo, byl chybějící internet, ale vyřešili jsme to tak, že si 
každý koupil španělskou SIM kartu za 15€, díky které jsme měli 2GB dat na měsíc 
Na stravování jsme dostali pocket money – 80€, což mělo pokrýt jedno teplé jídlo denně. Já 
jsem obědvala v nemocnici La Fe, kde vařili opravdu výborně a v menu za 4.73€ byl 
zahrnutý salát nebo nějaký předkrm, dva talíře s teplým jídlem dle vlastního výběru (denně 
bylo na výběr asi ze sedmi jídel), pití, dezert a káva. 
Asi pět minut chůze od našeho bytu byly supermarkety Mercadona a Consum, kam jsme 
chodili nakupovat potraviny. Ceny byly podobné jako v ČR, někdy něco dražší, něco zase 
levnější. Rozhodně tam ale mají velký výběr, takže s jídlem opravdu nebyl problém. Na 
doporučení místních jsme si raději kupovali i balenou vodu. Restaurace jsou ve Španělsku 
všude celkem drahé, takže jsme jich moc nevyužívali, pokaždé jsem za paellu a pití dala 
dohromady něco kolem 25€. 
 

Stáž  
Jako oddělení jsem si vybrala kardiochirurgii a myslím, že jsem udělala dobře.  
Hned první den nás do nemocnice doprovodil místní student a každého nás na oddělení 
představil. A pak už jsem šla rovnou na sál, kde jsem vlastně byla celou stáž, na oddělení 
jsem nechodila.  
Jak už jsem psala, moje nemocnice byla na druhé části města, proto jsem jezdila 
autobusem. Jinak je ve Valencii i metro a tramvaje, takže doprava není problém. Doporučila 
bych i zapůjčení kola (www.valenbisi.com), které na týden stojí 13€.  
Původně jsem chtěla být na kardiologii, ale z jazykových důvodů jsem to přehodnotila. 
V podmínkách španělského IFMSA je totiž poznámka, že studenti, kteří nemluví španělsky, 

http://www.valenbisi.com/


což je můj případ, by si měli vybírat chirurgické obory, kde tolik nepotřebují komunikovat 
s pacienty. Španělé, a to všechny věkové kategorie, totiž moc angličtinu neovládají. Většina 
doktorů, se kterými jsem byla na sále, ale aspoň nějaké základy angličtiny naštěstí měli, 
takže to nebyl takový problém. Také jsem měla štěstí, že na kardiochirurgii se mnou byla 
celý měsíc i španělská studentka, která zde byla na dobrovolné stáži a která anglicky mluvila 
dobře, takže ta mi občas překládala ze španělštiny.  
Do nemocnice jsem chodila ráno kolem deváté hodiny, ale lékařům v podstatě bylo jedno, 
kdy jsem přišla a kdy jsem odešla. Operovat se začínalo většinou kolem půl desáté. 
Z nemocnice jsem pak odcházela většinou kolem druhé hodiny, záleželo ale na operacích. 
Na noční službě jsem nikdy nebyla, jen jednou jsem se do nemocnice večer zpátky vrátila, 
jelikož mě zavolali k transplantaci srdce.  
Kardiochirurgie měla vyhrazené tři sály, takže jsem si vždycky podle rozpisu mohla vybrat, 
na co se zrovna budu dívat. Asistovala jsem jen párkrát, většinou jsem se opravdu jenom 
dívala, což mi ale vůbec nevadilo a myslím, že celá stáž byla i tak velice přínosná. Po 
domluvě jsem se mohla jít dívat i na jiné sály, kterých v nemocnici bylo celkově 35, takže 
jsem navštívila i dětskou kardiochirurgii a neurochirurgii. 
Podle doktorů je kardiochirurgie ve Valencii ve Španělsku vyhlášená, což jsem před příletem 
vůbec nevěděla a tak jsem byla opravdu mile překvapená a do nemocnice jsem opravdu 
chodila moc ráda.  
 
Město 
Valencie je opravdu krásná a určitě se tam ráda zase vrátím. Trošku jsem se obávala 
vysokých teplot, ale nakonec to vůbec nebylo tak hrozné  Určitě bych doporučovala vybrat 
si na stáž červenec, protože místní studenti mi říkali, že lidé z Valencie v srpnu kvůli vedrům 
odjíždějí jinam. Což se promítá i do stáže, jelikož odjíždí i lokální studenti, takže výměnní 
studenti už pak nemají takový social program. 
Studentské byty jsou asi 25minut chůze a 10minut tramvají od nejbližší pláže, což je pro 
Valencii velké plus a hodně jsme toho využívali  
Po ukončení stáže jsem ještě cestovala do Madridu, Zaragozy a Barcelony a opravdu musím 
říct, že Valencie se mi líbila nejvíc a to i díky tomu, že nebyla tak plná turistů. Má krásné 
historické centrum a pak i moderní část, kde jsou muzea, největší akvárium v Evropě a taky 
vyhlášený klub. 

 
Cestování  
I když toho s námi místní studenti v týdnu zase tolik nepodnikli, musím říct, že se o nás 
starali hezky. Dávali nám různé typy na aktivity, koncerty, zajímavá místa, a když byl nějaký 
problém, snažili se pomoct. Zorganizovali pro nás prohlídku Valencie, výlet na typickou 
„Horchatu“ (španělský nápoj), do nedalekého přístavu a na pláž, mezinárodní večeři, večer 
s tapas, party na pláži a hned první večer jsme šli na venkovní koncert. Z výletů jsme si pak 
na jejich podnět zorganizovali výlet k vodopádům a koupání v horách, kayaking a návštěvu 
aquaria a muzeí.  
 

Certifikát a jiné dokumenty  
Z dokumentů po mě před příletem bylo požadováno jen potvrzení o pojištění odpovědnosti a 
zdravotní pojištění.  
K získání certifikátu jsme museli odchodit nejméně 80% stáže, s čímž ale nikdo problém 
neměl. 

 
Celkové zhodnocení  
Celkově bych celou stáž hodnotila velice kladně. V nemocnici se mi moc líbilo, všichni byli 

milí a vstřícní, Valencie je nádherná a s ostatními výměnnými studenty jsme si všichni sedli, 

takže jsme vytvořili dobrou partu a pořád jsme v kontaktu. Určitě bych ale doporučovala mít 

aspoň nějaké základy španělštiny  


